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Mogilev Free Economic Zone (FEZ) is a part of the territory of the Republic  
of Belarus. It has its defined geographic boundaries. Its resident companies conduct 
business and investment activities within a specially tailored legal environment.  

Mogilev FEZ was founded by the Decree of the President of the Republic of 
Belarus No 66 of January 31, 2002. The mission of Mogilev FEZ is to attract foreign 
and local investments into establishing and development of export-oriented and import 
substituting businesses, creating favorable conditions for restructuring of the local 
economy and providing employment. The FEZ consists of 18 sites with the total area 
of 3339,4 hectares. 

Omsk Carbon Mogilev was officially registered as a Mogilev FEZ resident on 
November 9, 2012 to implement the investment project in the sphere of chemistry. The 
plant was launched on April 27,1944. The production capacity of the plant was 10.000 
mt per year, and the number of employees was 130 people, 4 of them had higher 
education. Omsk Carbon Mogilev is the only company in Belarus that produces carbon 
black. The company includes 3 production sites: in Omsk, Volgograd and Mogilev. 
The enterprise produces 36 grades of carbon black. 

Implementation of the investment projects is supported by a number of tax, 
customs and other preferences provided by Mogilev FEZ. Coordinated work of 
Mogilev FEZ Administration is aimed at comprehensive support for such projects. 

In accordance with paragraph 3 of article 383 of the Tax Code of the Republic of 
Belarus, the profit of FEZ residents from the export of goods (works, services) of their 
own production or from sale of good to other FEZ residents is exempt from profit tax. 

In accordance with paragraph 4 of article 383 of the Tax Code of the Republic of 
Belarus FEZ residents are exempt from real estate tax. The benefit is not applied to 
buildings and constructions taken and (or) handed over (transferred) by a FEZ resident 
for rent (financial lease), other compensated or uncompensated use. 

In accordance with paragraph 5 of article 383 of the Tax Code of the Republic of 
Belarus the following land lots are exempt from land tax: land lots of FEZ residents 
located within the boundaries of FEZ, provided to them after the registration as FEZ 
residents for the construction of facilities (except for land lots granted for temporary 
use and not promptly returned in accordance with the legislation), land lots of FEZ 
residents, regardless of their purpose, located within the boundaries of FEZ (except for 
land lots granted for temporary use and not timely returned in accordance with the 
legislation or illegally occupied). 

The tax policy of the FEZ is very convenient and promising. The absence of 
income tax and land tax allows to effectively support the economy of the region. 
Customs benefits and the absence of duties open up new opportunities for imports and 
exports with other countries.  
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Процесс производства картофельных хлопьев характеризуется 
непрерывным прохождением материала по малоавтоматизированному участку  
и включает в себя следующие операции: приемка сырья, транспортировка из 
хранилища и загрузка в производственную линию с входным контролем, 
промывка и очистка паром, контроль очистки, нарезка и бланшировка, 
медленное приготовление картофельного пюре и высушивание, разбивка 
«листа» пюре на картофельные хлопья, введение технологических добавок, 
контроль готовых картофельных хлопьев, фасовка картофельных хлопьев  
в различные виды упаковки, транспортировка на склад готовой продукции. 

Большинство операций обслуживаются человеком, закрепленным за тем или 
иным оборудованием. Так, оператор вальцовой сушилки в течение рабочего дня 
следит за правильным порядком сушки картофельного пюре, поступающего на 
сушильный барабан. В операционный процесс его работы входит ручное 
управление пневматической системы опрокидывания скребков на промежуточные 
валки. В комплекте у оператора пять пневмораспределителей с ручным 
управлением. И в зависимости от качества картофеля необходимо соблюдать 
временные отрезки выдвижения штоков пневмоцилиндров и их втягивание. Такую 
операцию технологического процесса после анализа входных параметров 
предложено перевести в автоматический или полуавтоматический режим. 

В качестве программируемого устройства предложено применить ПЛК 
Siemens Simatic S7-1200, в котором будут задействованы переменные времени. 
Данные переменные предлагается перепрограммировать без применения 
программного обеспечения в виду отсутствия необходимости повышать разряд 
оператора сушильной установки. Для этого предусмотрены восемь входных 
кнопок и один переключатель режима. Переключатель служит для выбора 
режима работы: автоматический или ручной. В ручном режиме кнопки работают 
по принципу прямого включения-выключения пневмораспределителей, когда 
оператор сам принимает решение, когда и насколько опустить скребки.  
В автоматическом режиме предусмотрено программирование времени 
выдвижения и втягивания штоков путем зажатия кнопок на требуемый 
промежуток времени.  
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